

AWARD CITATION

- | | | |
|---------------------------------------------------|-------------------------------------------------------------------------------|------------------------------------------------------------------------------------|
| 1. | Surname, name and middle name | GOLOVKO IVAN ZAKHAROVICH |
| 2. | Rank | Captain |
| 3. | Position and unit | Chief drill officer of the separate mortar squadron,
54 separate rifle brigade. |
| is recommended for order "PATRIOTIC WAR II CLASS" | | |
| 4. | Birth year | 1917 |
| 5. | Nationality | Ukrainian |
| 6. | Party membership | VKP(b) member since 1942 |
| 7. | Participation in the civil war and later in defence of USSR, in Patriotic war | Kalinin front since 12.12.1941 |
| 8. | Wounds and contusions | None |
| 9. | In Red Army service since | 1938 |
| 10. | Drafted by which induction station | Zaporozhie district military commissariat |
| 11. | Previous awards | None |
| 12. | Awardee's and his family permanent home address | <i>intentionally obscured</i> |

I. Brief and specific description of the personal feat or merits

In the offensive operation on the Nasva station sector during 14-17 January 1944, Captain GOLOVKO personally commanded the mortar battery and delivered precise supporting fire, which enabled the advance of the rifle troops. In the dynamic environment of the offensive, he managed to organised efficient and meticulous functioning of the squadron headquarters, ensured uninterrupted radio links with the observation post. As the result of this effort, he could effectively direct and correct the fire, destroying the targets inhibiting advance of our infantry.

In the course of the engagements near the settlement Yagodniki, the squadron demolished 500m of the enemy trenches, killed up to 20 enemy soldiers, and destroyed 4 pillboxes. 4 enemy firing positions were suppressed near the settlement Zakhody Nizhnie. Near the village Bor, up to 100 enemy troops were eliminated, 4 enemy counter attacks were frustrated, one 81mm mortar battery and 7 machine-gun positions were suppressed.

Comrade GOLOVKO deserves order "PATRIOTIC WAR II CLASS".

Commander of the artillery troops

18 January 1944

Guards Lt. Colonel

signature /BALIN/

к в. д 0106 к в. д 0333
19.1.44

НАГРАДНОЕ ЛИСТ.

1. Фамилия, имя и отчество. *Головко Иван Захарович*

2. Звание. *Капитан* 3. Должность и часть. *Зам. Ком. див.*

4. Год рождения. *1917* 5. Место рождения. *Украина*

6. Даты вступления в ряды РККА и в партизанский отряд. *г.л. ВКД/№1942* 7. Участие в гражданско-войсковых, оборонительных боях и в боях за освобождение территории СССР и отечества. *с 12.12.1941г. Каменская группа*

8. Имеет ли ранения и контузии в отечественной войне. *100 ч. мед.*

9. С какого времени в КА. *с 1938г.*

10. Какие РКК присваиваны. *Запорожская РВК*

11. Чем ранее награжден. *не награжден*

12. Достоин ли командный взнос представляемого к награждению.

Капитан ГОЛОВКО в наступательной операции на Насвненском направлении с 14 по 17.1.44 г. лично руководил огнем орудий, обеспечивая точным огнем продвижение пехоты вперед. Организовал четкую и планомерную работу штаба дивизиона по подготовке и управлению боем, наладил бесперебойную радио-телефонную связь с НП в условиях подвижного наступательного боя, в результате чего умело управлял огнем своего дивизиона, уничтожая цели, мешающие продвижению нашей пехоты.

За время боев дивизионом уничтожено в районе Ягодники 500 м. траншей, до 20 солдат противника, разрушено 4 дзота в районе Заходы Нижние подавлен огонь 4 огневых точек. В районе дер. Бор уничтожено до 100 солдат и офицеров противника, отражено 4 контратаки, подавлен огонь одной 81 мм минобатарей и 7 пулеметов.

Тов. Головки достоин Правительственной награды орденом "Отечественная война" II ст.

КОМАНДУЮЩИЙ АРТИЛЛЕРИЕЙ
ГВАРДИИ ПОЛПОЛКОВНИК
/БАЛАН/ *В.Ю. Амиш*

"18" января 1944 г.

